

ПОСОЛЬСТВО РОССИИ В ДАНИИ

№ 1643

-		Bil.
22 DEC. 2021		

Приложение:
упомянутое,
на 8 лл.

Посольство Российской Федерации в Королевстве Дания свидетельствует своё уважение Министерству Иностранных Дел Королевства Дания и имеет честь направить копии Заявления Государственной Думы Федерального Собрания Российской Федерации от 7 декабря 2021 г. «О недопустимости дискриминации российских соотечественников в Соединенных Штатах Америки», а также Постановления Государственной Думы № 319-8 ГД, которым упомянутое Заявление принято.

Посольство было бы признательно за содействие Министерства в препровождении текстов Постановления и Заявления в парламент Королевства Дания.

Посольство пользуется случаем, чтобы возобновить Министерству уверения в своём весьма высоком уважении.



Копенгаген, «20» декабря 2021 года

МИНИСТЕРСТВУ ИНОСТРАННЫХ ДЕЛ
КОРОЛЕВСТВА ДАНИЯ
г.Копенгаген

Attachment:
mentioned,
on 8 pages

The Embassy of the Russian Federation in the Kingdom of Denmark presents its compliments to the Ministry of Foreign Affairs of the Kingdom of Denmark and has the honour to convey a copy of the Statement of the State Duma of the Federal Assembly of the Russian Federation dated December 7, 2021 “On inadmissibility of discrimination against Russian compatriots in the United States of America”, as well as the Resolution of the State Duma No 319-8 GD, by which the above-mentioned Statement was adopted.

The Embassy would appreciate the Ministry’s assistance in forwarding the texts of the Resolution and the Statement to the Parliament of the Kingdom of Denmark.

The Embassy avails itself of the opportunity to renew to the Ministry the assurances of its highest consideration.

Copenhagen, December 20, 2021

TO THE MINISTRY OF FOREIGN AFFAIRS
OF THE KINGDOM OF DENMARK
Copenhagen

ГОСУДАРСТВЕННАЯ ДУМА
ФЕДЕРАЛЬНОГО СОБРАНИЯ РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ
ВОСЬМОГО СОЗЫВА

ЗАЯВЛЕНИЕ
ГОСУДАРСТВЕННОЙ ДУМЫ

**О недопустимости дискриминации российских соотечественников
в Соединенных Штатах Америки**

Государственная Дума Федерального Собрания Российской Федерации решительно осуждает агрессивные действия властей Соединенных Штатов Америки, направленные против российских соотечественников.

На протяжении последнего года не менее трехсот представителей наших соотечественников, постоянно проживающих в Соединенных Штатах Америки, подверглись преследованию по надуманным основаниям американскими спецслужбами, результатом которого стало принятое и опубликованное 18 ноября 2021 года заявление Координационного совета организаций российских соотечественников Соединенных Штатов Америки о приостановлении своей деятельности.

Обыски и допросы, изъятие личных вещей, давление, проводящиеся в рамках расследования по не имеющему ничего общего с действительностью подозрению в деятельности без специальной регистрации в качестве иностранных агентов, грубо нарушают права

российских соотечественников на возможность поддерживать связь с исторической Родиной - Российской Федерацией. Культурно-гуманитарные проекты Координационного совета организаций российских соотечественников Соединенных Штатов Америки осуществляются на принципах открытости и сотрудничества в соответствии с американским законодательством и не подпадают под действие Закона Соединенных Штатов Америки «О регистрации иностранных агентов».

Действия Соединенных Штатов Америки, фактически вынуждающие наших соотечественников отказаться от сохранения русского языка и культуры, от права на свою идентичность, противоречат положениям Конституции Соединенных Штатов Америки, Устава Организации Объединенных Наций и других международно-правовых актов.

Депутаты Государственной Думы рассматривают такие действия как недружественные по отношению к Российской Федерации и заявляют, что Российская Федерация во исполнение положений части 3 статьи 69 Конституции Российской Федерации оказывает поддержку соотечественникам, проживающим за рубежом, в осуществлении их прав, обеспечении защиты их интересов и сохранении общероссийской культурной идентичности.

Государственная Дума требует немедленного прекращения притеснений представителей русской общины в Соединенных Штатах Америки и соблюдения их прав.

Депутаты Государственной Думы обращаются к Межпарламентской Ассамблее государств - участников Содружества Независимых Государств, Парламентской ассамблее Организации Договора о коллективной безопасности, Парламентской ассамблее Организации по безопасности и сотрудничеству в Европе, Парламентской ассамблее Совета Европы, парламентам государств - членов Европейского союза, Совету по правам человека Организации Объединенных Наций с призывом осудить дискриминационную политику Соединенных Штатов Америки по отношению к российским соотечественникам.

Председатель Государственной
Федеральной Думы
Российской Федерации



В.В.Володин

Москва

7 декабря 2021 года



ГОСУДАРСТВЕННАЯ ДУМА
ФЕДЕРАЛЬНОГО СОБРАНИЯ РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ
ВОСЬМОГО СОЗЫВА

ПОСТАНОВЛЕНИЕ ГОСУДАРСТВЕННОЙ ДУМЫ

**О заявлении Государственной Думы
Федерального Собрания Российской Федерации
«О недопустимости дискриминации российских соотечественников
в Соединенных Штатах Америки»**

Государственная Дума Федерального Собрания Российской Федерации

постановляет:

1. Принять заявление Государственной Думы Федерального Собрания Российской Федерации «О недопустимости дискриминации российских соотечественников в Соединенных Штатах Америки».
2. Направить настоящее Постановление и указанное Заявление Президенту Российской Федерации, в Правительство Российской Федерации, Конгресс Соединенных Штатов Америки, Совет по правам человека Организации Объединенных Наций, Межпарламентский союз, Парламентскую ассамблею Организации по безопасности

и сотрудничеству в Европе, Парламентскую ассамблею Совета Европы, парламенты государств - членов Европейского союза, Парламентскую ассамблею Организации Договора о коллективной безопасности, Межпарламентскую Ассамблею государств - участников Содружества Независимых Государств.

3. Направить настоящее Постановление и указанное Заявление в «Парламентскую газету» для официального опубликования.

4. Настоящее Постановление вступает в силу со дня его принятия.

Председатель Государственной
Федерального Собрания
Российской Федерации



В.В.Володин

Москва

7 декабря 2021 года

№ 319-8 ГД

THE STATE DUMA
OF THE FEDERAL ASSEMBLY OF THE RUSSIAN FEDERATION
OF THE EIGHTH CONVOCATION

STATEMENT
OF THE STATE DUMA

**“On inadmissibility of discrimination against Russian compatriots
in the United States of America”**

The State Duma of the Federal Assembly of the Russian Federation strongly condemns the aggressive actions of the United States authorities against Russian compatriots.

Over the last year, at least three hundred representatives of our compatriots permanently residing in the United States of America have been persecuted on far-fetched grounds by the American security services, which resulted in the statement adopted and published on November 18, 2021 by the United States Coordinating Council of Russian Compatriot Organizations on the suspension of their activities.

Searches and interrogations, confiscation of personal belongings, pressure exerted as part of investigation on a suspicion of activities without special registration as foreign agents, which have nothing to do with reality, grossly violate the right of Russian compatriots to maintain contact with their historical homeland, the Russian Federation. The cultural and humanitarian projects of the United States Coordinating Council of Russian Compatriot Organizations are carried out on the principles of openness and cooperation in accordance with United States legislation and are not subject to the United States Foreign Agents Registration Act.

The actions of the United States of America, in fact, forcing our compatriots to renounce preserving the Russian language and culture and the right to their identity, are contrary to the provisions of the Constitution of the United States, the Charter of the United Nations and other international legal acts.

The deputies of the State Duma consider such actions as unfriendly towards the Russian Federation and declare that the Russian Federation, in pursuance of the provisions of Article 69, Part 3 of the Constitution of the Russian Federation, provides support to compatriots living abroad in exercising their rights, ensuring protection of their interests and preserving the all-Russian cultural identity.

The State Duma demands to immediately end the oppression of representatives of the Russian community in the United States of America and respect their rights.

The deputies of the State Duma call upon the Interparliamentary Assembly of State Parties to the Commonwealth of Independent States, the Parliamentary Assembly of the Collective Security Treaty Organization, the Parliamentary Assembly of the Organization for Security and Cooperation in Europe, the Parliamentary Assembly of the Council of Europe, the parliaments of the European Union Member States, the United Nations Human Rights Council to condemn the discriminatory policy of the United States of America towards Russian compatriots.

Chairperson of the State Duma
of the Federal Assembly
of the Russian Federation

V.V.VOLODIN

Moscow
December 7, 2021

THE STATE DUMA
OF THE FEDERAL ASSEMBLY OF THE RUSSIAN FEDERATION
OF THE EIGHTH CONVOCATION

RESOLUTION
OF THE STATE DUMA

**on the Statement of the State Duma
of the Federal Assembly of the Russian Federation
“On inadmissibility of discrimination against Russian compatriots
in the United States of America”**

The State Duma of the Federal Assembly of the Russian Federation **resolves:**

1. To adopt the Statement of the State Duma of the Federal Assembly of the Russian Federation “On inadmissibility of discrimination against Russian compatriots in the United States of America”.

2. To submit this Resolution and the above-mentioned Statement to the President of the Russian Federation, the Government of the Russian Federation, the United States Congress, the United Nations Human Rights Council, the Interparliamentary Union, the Parliamentary Assembly of the Organization for Security and Cooperation in Europe, the Parliamentary Assembly of the Council of Europe, the parliaments of the European Union Member States, the Parliamentary Assembly of the Collective Security Treaty Organization, the Interparliamentary Assembly of State Parties to the Commonwealth of Independent States.

3. To submit this Resolution and the above-mentioned Statement to “Parliamentary newspaper” for an official publication.

4. The present Resolution enters into force from the date of its adoption.

Chairperson of the State Duma
of the Federal Assembly
of the Russian Federation

V.V.VOLODIN